
Kandidatur til Overlægeforeningens Repræsentantskab 2024 

Jeg vil gerne stille op til repræsentantskabet, hvor jeg indtil nu har siddet som suppleant i en årrække. Jeg 

er til daglig uddannelsesansvarlig overlæge på Hvidovre Patologiafdeling, hvor jeg har været ansat, siden 

jeg blev færdiguddannet speciallæge i patologi i 2011 og overlæge i 2014. 

Jeg mener, at det er helt essentielt, at vi har nogle engagerede læger i vores repræsentantskab – nogen 

som varetager både den brede overlægeforsamling, men også det enkelte individs interesser. Som 

parakliniker tilhører jeg mindretallet af overlægegruppen, og det er vigtigt, at repræsentantskabet omfatter 

både klinikere og paraklinikere, så vi alle er med til at sætte vores præg på foreningen. Særligt i forbindelse 

med overenskomstforhandlinger, er det vigtigt for mig, at de fleste overlæge-kollegaer kan blive tilgodeset, 

så det ikke altid er de samme, der bliver forbigået ved forhandlingerne. Jeg vil også gerne være med til at 

sikre os en generelt bedre fremtid og ikke mindst en fornuftig pension. 

Ved de forrige overenskomstforhandlinger blev den nye ”ledende overlæge” titel introduceret, og det var 

en aftale, der skulle bringe mere fokus på lægelig ledelse, men desværre er det ikke gået helt som håbet, 

idet de forskellige regioner og hospitaler har implementeret denne aftale på meget forskellig og ulig vis, og 

jeg mener derfor, at det er meget vigtigt, at vi igen sætter fokus på den lægelige ledelse ved de kommende 

forhandlinger. 

Jeg håber, det bliver et spændende valg. Tak for din stemme. 

Hilsen Lisa Bendroth-Asmussen 

 


